
Protokół Nr XLII/17
z  sesji Rady Miejskiej

odbytej w dniu 29 czerwca 2017 r.

Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 8.30 w sali konferencyjnej Ratusza,
na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady czterdziestej drugiej sesji Rady Miejskiej VII
kadencji.          
Powitał serdecznie wszystkich radnych, Burmistrza i zaproszonych gości.
Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych, co wobec ustawowego
składu  rady wynoszącego  15  osób,  stanowi  kworum  pozwalające  na  podejmowanie  prawomocnych
uchwał. 

Lista obecności - stanowi załącznik Nr 1
 Porządek obrad przedstawiał się następująco:
  1. Otwarcie obrad.
  2. Powołanie sekretarza sesji.
  3. Podjęcie uchwał w sprawach:

1/ zmiany w budżecie gminy w roku 2017;
2/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w roku 2017;
3/ o zmianie uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład   
    mieszkaniowego zasobu Gminy Bystrzyca Kłodzka; 

  4/ regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka,
  5/ szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów   
          komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian przez 
          uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi;
  6/ wspólnej obsługi finansowo-księgowej dla placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę
          Bystrzyca Kłodzka;

7/ ustanowienia formy ochrony przyrody – pomników przyrody;
8/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla południowej części 

        obszaru uzdrowiska Długopole Zdrój. 
 9/  nadania tytułu „Honorowy Obywatel Bystrzycy Kłodzkiej”.
  4. Formy wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży.
  5. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji.
  6. Informacje Burmistrza.
  7. Zapytania radnych.
  8. Informacje Przewodniczącego Rady.
  9. Sprawy różne i wolne wnioski.
10. Zamknięcie obrad.

Burmistrz zgłosiła  wniosek,  aby do porządku obrad dodać w pkt.  3 ppkt  10 projekt  uchwały
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu
lokalu przy ul. Rycerskiej oraz w pkt 4 Informacja z działalności spółek: ZWIK, ZUK, BCZ.
Przewodniczący Rady poddał wniosek Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad w pkt. 3 ppkt 10
projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu
zawarcia umowy najmu pod głosowanie.
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym 14 głosami za,  wniosek przyjęła. Przedmiotowy
projekt uchwały został dodany do porządku obrad w pkt 3 ppkt 10.
Przewodniczący  Rady  poddał  wniosek  Burmistrza  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad
w pkt. 4 Informacja z działalności spółek: ZWIK, ZUK, BCZ  pod głosowanie.
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym 14 głosami za,  wniosek przyjęła. Przedmiotowy
projekt uchwały został dodany do porządku obrad w pkt 4.

  Ad 2. Powołanie sekretarza sesji.
Przewodniczący  Rady przystąpił  do  realizacji  punktu  –  „Powołanie  sekretarza  sesji”
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił radny – Leszek Stróż.
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję.  Za wyborem
sekretarza sesji w osobie radnego Leszka Stróża w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za oddano
14 głosów, jednogłośnie.   
Przewodniczący Rady przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny być na
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piśmie.        

Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawach.
1/ Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017.
Burmistrz – poinformowała, że w dniu wczorajszym na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów, projekt
uchwały był szczegółowo omawiany. 
Kontynuując  dodała,  że  zwiększamy  nasze  dochody  o  kwotę  214.540  zł  i  o  taką  samą  kwotę
zwiększamy nasze wydatki budżetowe. Otrzymaliśmy dotację na budowę wiaty drewnianej w Ponikwie.
Wraz  z  Panią  Skarbnik  odbyły  wizytę  w  Urzędzie  Marszałkowskim,  gdzie  zostały  podpisane  dwie
umowy, w tym jedna na budowę wiaty, druga na park w Starym Waliszowie. 
Zwiększamy  także  środki  dla  Miejsko  Gminnego  Ośrodka  Kultury,  zwiększamy  także  dotację
podmiotową dla  Muzeum Filumenistycznego,  które otrzymało  dotację  na realizację  dwóch  projektów
z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego. 
Zmuszeni będziemy prawdopodobnie oddać kwotę dotacji  50 tys. zł w ramach środków romskich do
Urzędu  Wojewódzkiego.  Trudno  rozlicza  się  środki  przyznane  dla  społeczności  romskiej,  dlatego
podejmujemy jeszcze każde próby abyśmy nie musieli oddawać tych kwot.  
Janusz Gałan –  Przewodniczący Komisji  Budżetu i  Finansów – poinformował,  że  Komisja  Budżetu
i Finansów na posiedzeniu w dniu 28 czerwca 2017 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady
Miejskiej w sprawie zmian w budżecie gminy z autopoprawkami. (12 za jednogłośnie)

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym,14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLII/340/17
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017

2/  Przewodniczący  Rady  -  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka w roku 2017.
Burmistrz  –  poinformowała,  że  zwiększył  się  budżet  ale  tak  jak  widać  to  w załącznikach,  niektóre
zadania inwestycyjne zwiększyły swoje wartości. Dlatego też, aby Wieloletnia Prognoza współgrała ze
zmianami w budżecie to należy ją dostosować do podjętych wyżej zmian budżetowych.  
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 28 czerwca 2017
r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady Miejskiej  w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka w roku 2017  z autopoprawkami. (12 za, jednogłośnie)

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLII/341/17
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka w roku 2017

3/  Przewodniczący  Rady  -  przedstawił  projekt  uchwały  o  zmianie  uchwały  w  sprawie  zasad
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Bystrzyca Kłodzka.
Burmistrz –  poinformowała,  że  dotychczas  mieliśmy  zapis  w  uchwale,  że  weryfikacja  wniosków
następuje dwa razy w roku. W związku z tym, że upłynął czas obowiązywania tej zasady, jest prośba
aby  ponownie  podjąć  taką  uchwałą  z  uwzględnieniem  ponownej  weryfikacji  wniosków  tak  jak
dotychczas, czyli dwa razy w roku.   
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 28 czerwca 2017
r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  o  zmianie  uchwały  w  sprawie  zasad
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Bystrzyca Kłodzka.   (12 za,
przy 1 wstrzymującym się)
Mieczysław Kamiński – mówi, że jest najwyższy czas aby zmienić kryteria dochodowe do przydziału
mieszkań komunalnych i  lokali  socjalnych.  Póki co jesteśmy najbogatszą gminą w Polsce, ponieważ
rodzina dwuosobowa, mająca dwoje dzieci może otrzymywać mieszkanie komunalne – wtedy dochody
mogą dochodzić nawet do wysokości 10 tys. zł. To jest nienormalne i niezgodne z ustawą.
Ponadto  powinniśmy  rozpocząć  dyskusję  dotyczącą  ewentualnej  komisji  mieszkaniowej,  ponieważ
w naszej gminie, decyzje o przydziale mieszkania podejmuje Burmistrz jednoosobowo. W wielu gminach
w  Polsce  takie  komisje  istnieją,  w  skład  których  wchodzą  także  radni.  Podejmowanie  decyzji
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jednoosobowo jest na pewno ciężkie, być może i ma za dużą odpowiedzialność. Łatwiej jest kolegialnie
niektóre wnioski weryfikować.  
Burmistrz – odpowiedziała, że cieszy się, że radny Kamiński się tak martwi o Jej osobę. Mówi, ze 11
rok jest Burmistrzem i jakoś do tej pory dawała sobie radę z weryfikacją wniosków.  
Kwota  rzucona  przez  radnego  -  10  tys.  zł  brutto  to  jest  zbyt  wygórowana  i  z  lekka  przesadzona.
Jednakże biorąc ją pod uwagę, jeśli podzielimy tą kwotę na 4 osobową rodzinę to jest 2500 zł brutto/os
a netto 1700 zł/os.  Dla jednych jest  to bardzo duża kwota  ale dla innych – biorąc średnią kwotę z
ostatniego kwartału  ubiegłego roku to 4400 zł  brutto to nie jest  tak źle.  W naszej  uchwale  nie jest
zapisane, że mieszkania dostają ci, którzy mają taką kwotę na jednego członka rodziny, tylko którzy
mają do wysokości 4400 zł.   Im mają niższy dochód tym bardziej  brane są pod uwagę w pierwszej
kolejności do przydziału.   
Należy pamiętać o tym, że zmuszeni jesteśmy przydzielać mieszkania także bezdomnym, a to oznacza,
że Ośrodek Pomocy Społecznej, który otrzymuje z budżetu środki – utrzymuje takiego mieszkańca. 
Dariusz Piotrowski  – zgadza się z radnym M. Kamińskim. Jest zdania, że próg ten jest za wysoki,
a mieszkania socjalne powinny być dla najbiedniejszych. 
Burmistrz – pyta radnego, jaki proponuje próg dla mieszkań socjalnych i komunalnych? 
Dariusz  Piotrowski  –  odpowiedział,  że  nie  powie  takiej  cyfry  i  tym  samym  nie  zgłasza  żadnego
wniosku. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że ta kwota jest nieuczciwa społecznie w odczuciu mieszkańców, naszej
gminy  i  całej  Polski.  400% najniższej  emerytury  w  gospodarstwie  jednoosobowym  to  jest  4000  zł.
W momencie uchwalania tej uchwały to było 3520 zł, czyli osoba zarabiająca do 4000  zł może ubiegać
się o przydział mieszkania. W gospodarstwach wieloosobowych - 300% to było 2647 zł po zmianie tej
najniższej emerytury.
Burmistrz – oznajmiła, że przedmiotem dzisiejszych obrad nie jest rozstrzyganie jaka kwota a zapis,
aby Burmistrz mógł weryfikować wnioski dwa razy do roku. Jeśli radni uważają aby w przyszłości podjąć
uchwałę w treści weryfikacji wysokości kwot to proszę zgłosić taki wniosek.  
Mieczysław Kamiński – każdy ma prawo poruszyć każdy zapis dotyczący danej uchwały, która jest
przedmiotem obrad.  Proponuje  podjęcie  uchwały,  która  ustanawia  stawki  i  kryteria  dochodowe,  jeśli
chodzi o przydział lokali komunalnych i socjalnych. 
Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie. Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu
jawnym, 2 głosami za, przy 12 przeciwnych wniosek odrzuciła.

Mieczysław  Kamiński –  odnosząc  się  do  proponowanych  przez  Burmistrza  zapisów  w  projekcie
uchwały, uważa za kosmetyczne i zasadne. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLII/342/17
o zmianie uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego

zasobu Gminy Bystrzyca Kłodzka

4/  Przewodniczący Rady  -  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie  regulaminu utrzymania  czystości
i porządku na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka.
Burmistrz – poinformowała,  że w związku z tym, że od 1 lipca br. wchodzi rozporządzenie Ministra
Środowiska w sprawie szczegółowego sposobu selektywnego  zbierania wybranych frakcji i odpadów
komunalnych, min. pojawiają się odpady biodegradowalne – stąd następuje zmiana regulaminu. Projekt
był szczegółowo omawiany na posiedzeniu w dniu 7 czerwca br. a następnie był przesłany celem opinii
do Sanepidu. Opinia jest pozytywna.   
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 7 czerwca 2017 r.
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka. (8 za, jednogłośnie)
Dariusz  Piotrowski –  cytuje  paragraf  9  ust.  4  i  pyta,  czy  np.  Spółdzielnia  Mieszkaniowa  ma
samodzielnie myć i odkażać pojemniki do wywozu odpadów? Kto ma je myć?
Burmistrz – odpowiedziała, że wczoraj na Komisji była o tym mowa. Zakład Usług Komunalnych ma
obowiązek je myć i dezynfekować dwa razy do roku. Jeśli właściciel kubła stwierdza, że on śmierdzi
należy go umyć częściej we własnym zakresie.
Mieczysław  Kamiński –  zmiana  dwóch  uchwał  Rady  Miejskiej  dotycząca  gospodarki  śmieciowej
związana jest z rozporządzeniem Ministra Środowiska z dnia 29.12.2016 r. My jednak nie respektujemy
w pełni  tego rozporządzenia,  gdyż  jest  możliwość  aby pewne przepisy  wchodziły  w życie  znacznie
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później (w ciągu 5 lat) gdyż obowiązuje tu vacatio legis. Podobnie jest w przypadku umów zawieranych
na odbiór odpadów komunalnych.
Dodał, że w nowej umowie z ZUK gmina musi zawrzeć zapis mówiący o tym, że spółka ma obowiązek
utrzymywać w czystości pojemniki na odpady, w przeciwnym wypadku obciąży to mieszkańców.
Burmistrz – mówi, że nasze negocjacje dotyczyły jednego roku. 
Dodała,  że w świetle Konstytucji  wszyscy jesteśmy sobie równi  i  nikt  nie powinien być wyróżniany i
każdy ma te same obowiązki i prawa. Jeśli jest to Wspólnota to przysłowiowy Kowalski powinien ponieść
koszt za umycie swojego pojemnika jeśli zechce częściej go utrzymywać w czystości niż dwa razy w
roku.
Zastępca  Burmistrza –  dodała,  że  na  terenie  Polski  w  wielu  gminach,  mieszkańcy  i  wspólnoty
mieszkaniowe  mają  obowiązek  zakupienia  na  własny  koszt  pojemników.  Natomiast  nasza  gmina,
zgodnie z propozycją Burmistrza i wolą Rady, otrzymuje je bezpłatnie w postaci użyczenia. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLII /343/17
w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka

5/ Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu
świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian przez uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę
za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
Burmistrz – poinformowała, że Rada zobowiązana jest do określenia w jaki sposób i w jakim zakresie
będą świadczone usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz w jakiej  wysokości  będą
uiszczane przez właścicieli  kwoty za tę usługę.  Uchwała określa także częstotliwość odbioru tychże
odpadów.    
Selektywną zbiórkę deklaruje aż 80% mieszkańców, zaś podejrzewa się, że faktycznie dokonuje tego ok
7-8%  mieszkańców.  W  takich  skupiskach  zabudowy  jak  np.  stare  miasto  nie  możemy  sprawdzić
i skonfrontować czy faktycznie mieszkańcy takiej zbiórki dokonują.  
Należy liczyć się z tym, że cena za składowanie odpadów będzie sukcesywnie wzrastać i należy to na
przyszłość wziąć pod uwagę.
Janusz  Gałan –  poinformował,  że  Komisja  Budżetu  i  Finansów na  posiedzeniu  w  dniu  7
czerwca  2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od
właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych  odpadów,  w  zamian  przez  uiszczoną  przez
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. (8 za, jednogłośnie)
Dariusz Piotrowski – cytuje paragraf 3 ust. 3 i  mówi,  że wiele mieszkańców zgłasza się z terenów
wiejskich i mówią, że wywóz nieczystości 2x w miesiącu to zbyt długi okres, gdyż śmieci leżą i śmierdzą.
Burmistrz – poinformowała, że sama jest z terenu wiejskiego i mając zadeklarowaną zbiórkę odpadów
mieszanych nie narzeka na częstotliwość  wywozu  tych  odpadów.  Jeśli  pojemniki  na terenie  posesji
śmierdzą to należy o nie zadbać i je umyć. 
Mówi, że nie zgodzi się z radnym, gdyż należałoby całą materię dot. odpadów wywrócić do góry nogami,
wszystkie negocjacje z ZUK i zapisy w regulaminie i co za tym idzie zmienione musiałyby być kwoty. 
Mówi, że w Gminie Kłodzko odpady są odbierane 1x w miesiącu, my mamy 2x w miesiącu, zaś zgodnie
z zapisami uchwały, jeśli ktoś zadeklarował selektywną zbiórkę to odbierane są 3x w miesiącu odpady. 
Dodała,  że  częstotliwość  wywozu  odpadów  z  takich  terenów  jak  Międzygórze,  Długopole  i  miasta
Bystrzyca Kłodzka jest większa od pozostałych miejscowości.
Dariusz  Piotrowski –  odczytuje  paragraf  5  punkt  1  mówiący  o  tym,  że  właściciele  nieruchomości
powinni zgłaszać przypadki niewłaściwego świadczenia usług niezwłocznie po stwierdzeniu tego faktu,
nie później jednak niż w terminie do 3 dni roboczych... Radny pyta co się dzieje, jeśli ktoś wyjechał i
przyjechał w 4 lub 5 dniu i czy wówczas może to zgłosić?
Burmistrz – jeśli ktoś będzie niezadowolony to lada moment nadejdzie drugi tydzień i będzie ponownie
usługa wykonana.  O wszelkich nieprawidłowościach czy uwagach należy udać się do ZUK i zgłosić
swoje zastrzeżenia. Każdy mieszkaniec jest zobowiązany do przestrzegania przyjętych zasad z których
należy  wyciągać  konsekwencje.  Zawarte  w deklaracji  informacje  powinny być  rzetelne i  prawdziwe.
Niejednokrotnie spotykamy się z tym, że niektórzy kombinują i podrzucają swoje odpady do miejskich
kontenerów i nie wypełniają deklarowanych postanowień. Powtórzyła, że w 80% mieszkańcy deklarują
selektywną zbiórkę a wykonują ją tylko ok. 7-8% to o czym my tu mówimy?
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Dariusz Piotrowski – mówi, że jest to związane z kwotą jaką mieszkańcy muszą zapłacić. 
Burmistrz – mówi, że skoro tak, to wypadałoby od przyszłej kadencji zmienić zasady i wywozić odpady
1x w miesiącu i w związku z tym nie będziemy płacić za selektywną zbiórkę ok 11 zł ale 7 zł i będzie
wówczas taniej.
Mieczysław Kamiński – mówi, że tutaj do uchwały jest załącznik nr 1 – „regulamin korzystania z punktu
selektywnego zbierania odpadów komunalnych”. Mówi, że jako radni chyba przeoczyliśmy zapisy tego
regulaminu  jak  go  uchwalaliśmy  14  grudnia  2016  r.,  dlatego,  że  w  tym  regulaminie  Prezes  ZUK
powpisywał wszystkie zapisy, które są z korzyścią dla zakładu, natomiast petent oddający odpady nie
będzie miał szeregu uprawnień, tylko same ograniczenia. Mówi, że ZUK nie wywiązał się z poprzedniej
umowy i nie wybudował nam PSZOK. Teraz spółka otrzymała unijne pieniądze i będzie rozbudowywać
PSZOK, który obecnie teoretycznie istnieje na ul. Zamenhofa. 
Mówi,  że  zawarta  ilość  oddawanych  odpadów  jest  niewłaściwa  i  są  liczne  ograniczenia,
tj. paragraf 4 lit. l – odpady zielone – 100 kg/rok, czy odpady budowlane- 350kg/rok.
Burmistrz – mówi, że należy uchwałę czytać ze zrozumieniem. 350 kg to jest wówczas, kiedy odpady
są przyjmowane na PSZOK bezpłatnie na rok. Natomiast chcąc pozbyć się odpadów więcej niż 350
kg/rok to trzeba za to zapłacić.  Mówi,  że otrzymujemy teraz środki w wysokości  2,5mln na budowę
PSZOK-u i będziemy realizować przyjęte ustalenia. 
Mieczysław Kamiński  – kontynuując swoje uwagi mówi, że nie mamy rozwiązanego jeszcze jednego
problemu tj. kwestia wyciętych drzew, konarów. Mówi, że musiał Prezesa prosić aby z Placu Kościuszki
wywieźć hałdę gałęzi.  Prosi o postawienie tabliczki z napisem: zakaz składowania wyciętych drzew i
krzewów.
Dariusz Krzemiński – zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji. 
Rada  w  obecności  14  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  12  głosami  za,  przy  2  wstrzymujących  się
wniosek przyjęła.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, przy 2 wstrzymujących się podjęła:

Uchwałę Nr XLII/344/17
w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian przez
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi

6/ Przewodniczący  Rady  -  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  wspólnej  obsługi  finansowo-
księgowej dla placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Bystrzyca Kłodzka. 
Burmistrz – poinformowała, że należy poprawić w uchwale numer paragrafu z 5 na 6. 
Nastąpiły zmiany w systemie oświaty i w związku z tym przejęliśmy Zespół Szkół  Ogólnokształcących,
szkoła w Wilkanowie - z mocy ustawy stała się ośmioletnią szkołą podstawową i nie ma Szkoły nr 1 gdyż
jest ona połączona z Zespołem Szkół Ogólnokształcących. Uchwała zakłada aby te wszystkie szkoły ra-
zem mogły być obsługiwane i rozliczane przez naszą jedną jednostkę oświatową.    
Agnieszka Jędrak – poinformował,  że Komisja Edukacji,  Kultury i  Sportu na posiedzeniu w dniu 21
czerwca 2017 r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie wspólnej obsługi
finansowo-księgowej dla placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Bystrzyca Kłodzka. (9 za,
jednogłośnie)
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLII/345/17
w sprawie wspólnej obsługi finansowo-księgowej dla placówek oświatowych prowadzonych

przez Gminę Bystrzyca Kłodzka 

7/  Przewodniczący  Rady  -  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  formy  ochrony
przyrody.
Burmistrz – poinformowała, że  chodzi o dwa pomniki przyrody – klon i daglezje. Oba drzewa znajdują
się w miejscowości Międzygórze przy ul. Sanatoryjnej 19 i 5. Drzewa otrzymały pozytywną opinię od
Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska.
Władysława Płoch  – poinformowała, że Komisja Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy na posiedzeniu
w  dniu  19  czerwca  2017r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie
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ustanowienia formy ochrony przyrody. (5 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński –  mówi, że my musimy takich uchwał podjąć o wiele więcej, ponieważ na terenie
naszej gminy jest o wiele więcej takich obiektów, które mogą być pomnikami przyrody ożywionej lub
nieożywionej. Ta ustawa z dnia 11 maja 2017 r. zmienia ustawę o ochronie przyrody. Następnie cyt. art.
40 ust. 3 – i mówi, że w tej chwili przyjmujemy dwa pomniki przyrody – klon zwyczajny i daglezja zielona.
W ciągu 6 miesięcy,  Minister  ma wydać rozporządzenie i  czy chcemy czy nie chcemy jeśli  drzewo
będzie  spełniało  pewne  kryteria  będziemy  musieli  uznawać  je  za  pomnik  przyrody  ożywionej  lub
nieożywionej.  
Burmistrz – dodała, że póki co obowiązuje inna ustawa o wycince drzew.  Zwraca uwagę na załączniki
do uchwały, które określają drzewa i ich położenie. 
Mieczysław Kamiński –   mówi, że 17 czerwca 2017 r. weszła w życie ustawa o wycince drzew i są
pewne ograniczenia. Jest do tego ustanowiona cała procedura postępowania.
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLII/346/17
w sprawie ustanowienia formy ochrony przyrody

8/  Przewodniczący  Rady  -  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego dla południowej części obszaru uzdrowiska Długopole Zdrój.
Burmistrz –  poinformowała,  że  do  uchwały  przystąpiliśmy  dość  dawno  w roku  2013.  Pewna  firma
wystąpiła z wnioskiem wybudowania przekaźnika na obszarze części uzdrowiska, na terenie przy stacji
PKP. Podejmowaliśmy czynności zgodnie z wolą mieszkańców, jednakże Pan Wojewoda zgodził się na
tą inwestycję i tego nie zmienimy. Pozostaje uwzględnić teraz te zmiany w naszym planie.  
Władysława Płoch – poinformowała, że Komisja Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy na posiedzeniu
w  dniu  19  czerwca  2017  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie
uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  południowej  części  obszaru
uzdrowiska Długopole Zdrój.  (5 za, jednogłośnie)
Mieczysław Kamiński – powiedział, że faktycznie podejmowaliśmy czynności aby zablokować działania
związane z ustawieniem nowych obiektów infrastruktury technicznej. Jest w planie bardzo ważny zapis,
mówiący o tym, że jest tam obszar tzw.  parku wschodniego uzdrowiska Długopole Zdrój,  widniejący
teraz jako lasy. Warto wykorzystać ten obszar dla poszerzenia uzdrowiska Długopole Zdrój.
Burmistrz – mówi, że jeśli Pan Wojewoda wydaje decyzję, to winni jesteśmy tą materię uporządkować.
Dariusz  Piotrowski  –  cyt.  paragraf  7  ust.  1  pkt  2  –  i  pyta  czy   nie  warto  ująć  w  paragrafie  4
w przyszłości definicji: „urządzenia towarzyszące”.   
Paulina  Siek–Skarbowska  –  mówi,  że  w  słowniku  w  uchwale  jest  zapis  definicji  „urządzeń
towarzyszących”.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 11 radnych, w głosowaniu jawnym, 11 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLII/347/17
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla południowej

części obszaru uzdrowiska Długopole Zdrój
 

9/ Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowy Obywatel
Bystrzycy Kłodzkiej.
Poinformował,  że  w  dniu  29  maja  2017  r.  do  Biura  Rady  wpłynął  wniosek  od  członków  Zarządu
Funduszu  Lokalnego  Masywu  Śnieżnika   o  nadanie  tytułu  Honorowy  Obywatel  dla  Pani  Doroty
Komornickiej.
W dniu 26 czerwca 2017 r. wpłynął do Rady projekt uchwały Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej w sprawie
nadania tytułu Honorowy Obywatel Bystrzycy Kłodzkiej.
Zgodnie z ustaleniami określonymi w uchwale, zwołałem posiedzenie Kapituły,  która w dniu 29 maja
2017 r. została poinformowana o wniosku  o nadanie tytułu Honorowy Obywatel Bystrzycy Kłodzkiej.
Po przeanalizowaniu przez Kapitułę wniosku – poddałem go pod głosowanie: wniosek o nadanie tytułu
dla Pani Doroty Komornickiej – Kapituła zaopiniowała jednogłośnie 5 głosów za.
Burmistrz – poinformowała, że nikomu nie trzeba przedstawić działalności Pani Doroty Komornickiej,
tym bardziej, że wszystkie Jej odznaczenia, podziękowania i sukcesy mówią same za siebie. Niejedno-
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krotnie Pani Dorota w naszej obecności wręczała stypendia i jest także fundatorem tych stypendiów.
Jest Honorowym Obywatelem w Gminie Stronie Śląskie czy Międzylesie. To co robi z myślą o innych zo-
stała już wielokrotnie doceniona, m.in. odznaczeniem Parlamentu Europejskiego.
Zwróciła się do Rady Miejskiej licząc na przychylność i akceptację osoby Pani Doroty Komornickiej do
tytułu Honorowego Obywatela Bystrzycy Kłodzkiej.
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział,  że  jeśli  chodzi  o  Panią  Komornicką  i  działalność  w  różnych
organizacjach i stowarzyszeniach od wielu, wielu i dziesiątków lat jest bardzo pozytywna. Każdy z nas
zna te różne formy działania. Wystarczy wymienić stypendia dla naszej młodzieży i nie tylko.
Mówi, że ta propozycja nadania tytułu jest jak najbardziej zasadna i słuszna.  

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLII/348/17
w sprawie nadania tytułu Honorowy Obywatel Bystrzycy Kłodzkiej

10/ Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu.
Burmistrz –  poinformowała,  że  odbyła  się  sprawa  w  sądzie  z  Towarzystwem  Przyjaciół  Bystrzycy
Kłodzkiej  i  została zaproponowana ugoda aby Towarzystwo przeniosło się do innego lokalu przy ul.
Okrzei. Jednakże z uwagi, że mamy na terenie miasta trudną sytuację pewnej osoby niepełnosprawnej,
zwrócono się do Towarzystwa aby odstąpili ten lokal aby można było przekształcić go na mieszkanie dla
tejże osoby niepełnosprawnej, gdyż znajduje się on na parterze. Jest na to zgoda Towarzystwa i aby
mogli pozostać na ul. Rycerskiej i podpisać umowę należy podjąć uchwałę o bezprzetargowym trybie
zawarcia umowy przydzielenia im lokalu na czas nieokreślony. 
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 28 czerwca 2017
r.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. (12 za, jednogłośnie)
Dariusz Piotrowski – mówi,  że kiedyś był głosowany wykaz lokali  niezbędnych dla gminy Bystrzyca
Kłodzka i czy ten lokal nadal istnieje w tym wykazie?
Burmistrz – odpowiedziała, że jeśli zostanie podjęta dziś uchwała w tej sprawie to w wykazie nie będzie
widniał już ten lokal. 
Mieczysław Kamiński -  powiedział, że okazuje się, że lokal jest zbędny dla gminy Bystrzyca Kłodzka a
stanowisko Pani Burmistrz przez kilka lat  było jako niezbędny.  Radny cieszy się, że Stowarzyszenie
pozostaje w starej siedzibie przy ul. Rycerskiej 4. Pyta, czy była potrzeba przepychania się przez 3 lata?
Burmistrz – odpowiedziała, że radny przekazuje tylko półprawdę i nie mówi tego, co było powiedziane
na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów. Otóż, zwolnił nam się lokal przy baszcie przy ul. Rycerskiej,
który jak najbardziej będzie się nadawał na to aby Panie, które w tym czasie obsługują baszty mogły
korzystać z pomieszczenia przy ul. Rycerskiej i zostać tam przeniesione. Z uwagi na to, że pozyskaliśmy
ten lokal mogliśmy zrezygnować  z tego lokalu przy ul. Rycerskiej 4 i odstąpić go dla Towarzystwa.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XLII/349/17
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu

Ad. 4.   Informacja z działalności spółek: ZWIK, ZUK, BCZ.  
Janusz  Gałan –  poinformował,  że  Komisja  Budżetu  i  Finansów  na  posiedzeniu  w  dniu
28 czerwca 2017 r. przyjęła informację o działalności:
- Zakładu Usług Komunalnych w Bystrzycy Kłodzkiej (11 za, jednogłośnie) 
- Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Bystrzycy Kłodzkiej (11 za, jednogłośnie)
- Bystrzyckiego Centrum Zdrowia w Bystrzycy Kłodzkiej (11 za, jednogłośnie)
Dariusz Piotrowski – poprosił, aby prezesi chociaż w kilku zdaniach powiedzieli o tym sprawozdaniu,
bo  ta  wypowiedź  idzie  do  protokołu  i  powiedział,  że  chciałby,  aby  mieszkańcy  mieli  jakąkolwiek
wiadomość na ten temat. Powiedział, że wie, że temat był przerabiany przez radnych wczoraj, ale nie
chce, aby to była półgodzinna wypowiedź, ale choćby w kilku zdaniach na ten temat.
Przewodniczący Rady poprosił o ewentualne pytania do prezesów spółek.
Dariusz Piotrowski – zapytał czym spowodowany jest spadek sprzedawanej wody?
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Marta  Konieczna-Morawa –  prezes  ZWIK  -  powiedziała,  że  spadek  wynika  z  wyludnienia,
z oszczędności i z faktu, że woda jest dokładnie odmiarowywana.
Dariusz Piotrowski – zapytał jak wygląda sytuacja z kanalizacją w Długopolu?
Marta  Konieczna-Morawa –  odpowiedziała,  że  w  chwili  obecnej  na  89  wydanych  warunków
podłączenia  brak  jest  23  umów a  więc  75% umów jest  już  zawartych.  Na  koniec  roku  2016  było
zawartych 229 umów, z tego 170 umów jest na terenie Długopola Dolnego.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że spółka zakończyła rok zyskiem w wysokości 22 927,44 zł i zapytał
jak wygląda sytuacja obecnie, czy są jakieś zagrożenia dla spółki w tym półroczu?
Marta Konieczna-Morawa – odpowiedziała, że tematem dzisiejszego spotkania jest zakończenie roku
ubiegłego i w związku z powyższym nie ma tutaj dokładnych danych bilansowych, aczkolwiek nie ma
takich zagrożeń.
Dariusz Piotrowski – zapytał czy jest ustalony plan od czego zacznie się remont drogi na Spaloną, czy
zacznie się od miasta remontem kanalizacji?
Marta  Konieczna-Morawa –  odpowiedziała,  że  nie  ma  ustalonego  harmonogramu  a  ZWIK będzie
budował infrastrukturę techniczną, podziemną w ciągu tej drogi. Obecnie nie ma jeszcze przydzielonych
środków z zewnątrz na to zdanie.
Dariusz Piotrowski – powiedział,  że w sprawozdaniu jest napisane, że mieszkańcy produkują coraz
więcej śmieci i zapytał czy tak jest?
Kazimierz  Sołotwiński  –  prezes  ZUK –  odpowiedział,  że  wraz  z  wprowadzeniem  programu 500+
wzrosła  konsumpcja  a  wraz  z  nią  ilość  produkowanych  śmieci.  Poza  tym  wzrasta  świadomość
mieszkańców, by nie wyrzucać śmieci a korzystać z ZUK w tym zakresie.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że druga część działalności firmy jest związana z  mieszkalnictwem
komunalnym i tutaj dzięki uszczelnieniu i  programowi 500+ widać, że czynsze są lepiej płacone.
Kazimierz Sołotwiński – powiedział, że nie analizował tego pod kątem programu 500+ ale uważa, że to
efekt dobrej pracy pracowników i całej spółki, z roku na rok remontuje się więcej mieszkań.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że nie neguje uszczelnienia, bo o nim powiedział, bo to dobra rzecz,
ale uważa,  że ten program 500+,  większa ilość gotówki  w portfelach mieszkańców zrobiła  to,  że te
zaległości czynszowe jednak się zmniejszyły.
Kazimierz Sołotwiński – powiedział, że jeżeli radnemu chodzi o pochwalenie programu 500+ to jest to
dobry program, który widać na rynku i punkt dodatkowy dla władzy rządzącej.
Burmistrz – powiedziała, że wróci do wypowiedzi Pani prezes ZWIK i poprosi radnego Piotrowskiego,
aby zainterweniował u władz, by poparli wniosek gminy na dotację w wysokości 11 mln zł w NFOŚ, aby
zanim powiat zrobi drogę gmina mogła wymienić stare sieci. Dla spółki jest to również korzystne i mniej
kosztowne, gdyż nie musi ponownie odtwarzać nawierzchni drogi.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że zgadza się z tym, że najpierw trzeba zrobić kanalizację a dopiero
potem remont drogi.
Burmistrz – powiedziała, że jeżeli  gmina nie otrzyma tych pieniędzy to niestety będzie tylko remont
drogi. 
Przewodniczący Rady  stwierdził,  że Rada Miejska zapoznała się z informacją  z działalności spółek:
ZWIK, ZUK, BCZ.

Ad. 5.     Formy wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży.
Agnieszka  Jędrak  –  poinformowała,  że  Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  na  posiedzeniu  w dniu
21 czerwca 2017 r. przyjęła informację dotyczącą form wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży oraz
dożywiania dzieci. (9 za, jednogłośnie)
Burmistrz – powiedziała, że chce przypomnieć, że podejmując program przeciwdziałania alkoholizmowi
zdecydowano, że nie będą przeznaczane środki na wypoczynek letni dla dzieci i młodzieży w związku
z tym, że program 500+ spowodował, że brak jest chętnych dzieci na tego rodzaju wyjazdy. W informacji
OPS pojawiła się ta informacja odnośnie kolonii. Pozostałe instytucje takie jak Fundacja „Równi Choć
Różni”, szkoły, MGOK również w jakimś stopniu organizują wolny czas dzieciom i młodzieży.
Mieczysław Kamiński -  powiedział, że materiał, który radni otrzymali był niepełny, gdyż dotyczył tylko
wypoczynku dzieci i młodzieży organizowanego przez OPS, gminę i szkoły. Co roku nasuwa się jedna
uwaga, że Szkoła Podstawowa Nr 1 i Nr 2 nie organizuje żadnych form wypoczynku letniego dla dzieci
i  młodzieży  w  czasie  wakacji.  Pełną  informację  przedstawiła  dopiero  Pani  Beata  Hucaluk-Szpanier
mówiąc o MGOK, Muzeum Filumenistycznym i Bibliotece Publicznej.
Burmistrz – powiedziała,  żeby tak nie  mówić,  że  szkoły  nie  organizują  wypoczynku  letniego,  gdyż
w ubiegłym roku Pani Urszula Kular zorganizowała wspólny, integracyjny wyjazd do Chorwacji dla dzieci
romskich i  polskich.  Poza tym w miesiącu czerwcu szkoły organizują  zielone szkoły,  co w pewnym
stopniu zapewnia wypoczynek i jest formą rekreacji dla dzieci i młodzieży.
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Mieczysław  Kamiński  -   powiedział,  że  faktycznie  zapomniał  o  Pani  Kular  i  wycieczce  przez  nią
zorganizowanej  w  ubiegłym  roku  dla  dzieci,  ale  uważa,  że  pochwała  należy  się  stowarzyszeniom
i  szkołom  społecznym  ponieważ  to  one  organizują  różne  formy  wypoczynku  letniego  dla  dzieci
i młodzieży w czasie wakacji.
Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  Rada  Miejska  zapoznała  się  z  informacją  dotyczącą  form
wypoczynku letniego dzieci i młodzieży.

Ad. 6.   Zatwierdzenie protokołu z sesji. 
Przewodniczący Rady  zaproponował  przyjęcie  protokołu  z  XLI  sesji  Rady Miejskiej  odbytej  w dniu
31 maja 2017 r. 
Dariusz Piotrowski – powiedział, że nie ma ponumerowanego protokołu, ale na 5 stronie od końca jest
taka  informacja,  przed  udzieleniem  absolutorium,  że  salę  opuścił  radny  Dariusz  Piotrowski.  Radny
powiedział,  że oczywiście to jest prawda i powiedział,  że w następnej uchwale jest zapis, że rada w
obecności 11 radnych w głosowaniu jawnym przyjęła protokół z sesji  i zapytał dlaczego tutaj nie ma
informacji, że 4 radnych opuściło salę? Powiedział, że chodzi mu o stosowanie standardów równych dla
wszystkich radnych. Powiedział, że jest to napisane w taki sposób, jakby radny opuścił salę tuż przed
głosowaniem, co jest nieprawdą, gdyż musiał wyjść, ale nie wyszedł w tym momencie, w którym to jest
zapisane w protokole. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że ponownie zostanie to odsłuchane i sprawdzone.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że jeżeli chodzi o wyjście to tego się nie da odsłuchać.
Przewodniczący Rady stwierdził, że radny rzeczywiście opuścił salę.
Dariusz Piotrowski – potwierdził, że opuścił salę i powiedział, że tego nie neguje, ale zapytał dlaczego
w następnym głosowaniu  bierze udział  11 radnych i  nie ma wzmianki  o tym, że opuścili  salę a jest
taka informacja w stosunku do radnego.
Mieczysław Kamiński -  powiedział, że albo stosujemy jedną zasadę albo drugą, jeżeli piszemy to cały
czas albo nie piszemy, że opuścił. Nie może być takiej segregacji „rasowej”, że jak Dariusz Piotrowski
opuszcza  salę  to  się  to  wpisuje,  jak  Kamiński  opuszcza,  to  się  wpisuje  a  jak  Dariusz  Krzemiński
opuszcza  cały czas to się w ogóle tego nie wpisuje. Zaproponował, aby w ogóle nie wpisywać i skreślić
to jedno zdanie z protokołu.

W związku z tym, że nie było dalszych uwag, Przewodniczący Rady poddał protokół  z XLI sesji Rady
Miejskiej odbytej w dniu 31 maja 2017 r.  z poprawką radnego Kamińskiego pod głosowanie.

Rada w obecności  14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami  za, jednogłośnie  przyjęła protokół
z XLI sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 31 maja   2017 r. 

Ad. 7. Informacje Burmistrza.  
 01.06.2017 r.  odbyła się wizja w Międzygórzu w sprawie mpzp,
 02.06.2017 r. odbyło się spotkanie z p. Stanisławem Haczkiewiczem współwłaścicielem Spółki

„Czarna Góra” w sprawie kolejnej inwestycji,
 05.06.2017 r. miało miejsce podpisanie umów w Dolnośląskim Urzędzie Marszałkowskim:

             a/ budowa wiaty w Międzygórzu
             b/ zagospodarowanie parku w Nowym Waliszowie

 06.06.2017 r.  odbył  się  IV Zjazd Delegatów Oddziału  Wojewódzkiego Związku OSP RP woj.
Dolnośląskiego. Prezesem Związku został wybrany p. Ryszard Drozd,

 07.06.2017  r.  miała  miejsce  II  część  spotkania  z  p.  Stanisławem  Haczkiewiczem  przy
współudziale  Burmistrza  Stronia  Śląskiego  p.  Zbigniewa  Łopusiewicza,  pracowników  gmin,
planistów, przedstawicieli Nadleśnictwa,

 08.06.2017  r.  odbyło  się  spotkanie  z  pełnomocnikiem  ds.  kontaktów  z  samorządami  Spółki
Tauron p. Krzysztofem Dawiec i p. Januszem Muszkietą w sprawie porozumienia dot. budowy
przyłącza energetycznego na działce podstrefy WSSE „INVEST PARK” Sp. z o.o. w Bystrzycy
Kłodzkiej,  spotkanie  w  Przedszkolu  Nr  2  z  rodzicami  dzieci,  które  nie  zostały  przyjęte  do
przedszkola oraz I Sudecki Kongres Samorządowy w Lądku Zdroju,

 09.06.2017  r.  miało  miejsce  spotkanie  z  zastępca  Dyrektora  Powiatowego  Urzędu  Pracy
w sprawie możliwości dofinansowania rozpoczęcia działalności gospodarczej przez bezrobotnych
z Gminy Bystrzyca Kłodzka, posiedzenie Komisji Odwoławczej Euroregionu Glacensis w sprawie
wniosków,  które  otrzymały  odmowę  dofinansowania  ze  strony  polskiej  i  strony  czeskiej  oraz
spotkanie z Dyrekcją, Nauczycielami i Rodzicami w SP Nr 1 w sprawie klas siódmych i nauki
w budynku LO,
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 11 – 14.06.2017 r. odbyła się wizyta studyjna w Parlamencie Europejskim w Strasburgu,
 16.06.2017 r. miało miejsce zakończenie obchodów 700-lecia Starej Łomnicy przy współudziale

Radnych  RM  w  Bystrzycy  Kłodzkiej  i  Biskupa  Ignacego  Deca  oraz  Księży  z  Dekanatu
bystrzyckiego,

 18.06.2017 r. miała miejsce rocznica Koronacji Figurki Matki Boskiej Śnieżnej i wizyta Biskupa
Adama Bałabucha,

 19.06.2017  r.  odbyło  się  pożegnanie  byłego  Komendanta  Komisariatu  Policji  w  Bystrzycy
Kłodzkiej p. Mirosława Bartkiewicza,

 20 – 21.06.2017 r. odbyła się wizyta dzieci palestyńskich na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka,
 21.06.2017 r. miało miejsce spotkanie z p. Jackiem Jamieło Dyrektorem Dolnośląskiego Urzędu

Marszałkowskiego w spawie środków na rzecz Społeczności Romskiej,
 23.06.2017 r. odbyło się pożegnanie p. Longina Marzyńskiego Dyrektora Szkoły Podstawowej

Nr 1 w Bystrzycy Kłodzkiej oraz Walne Zgromadzenie Związku Gmin Śnieżnickich,
 26 – 27.06.2017 r. miał miejsce I Międzynarodowy Kongres Ekologiczny w Zakopanem.

Mieczysław Kamiński – zapytał ile dzieci nie zostało przyjętych do przedszkola i jak wygląda sytuacja?
Burmistrz – powiedziała, że dzieci nieprzyjętych z powodu remontu przedszkola jest 22 a na spotkaniu
z rodzicami padła obietnica, że po oddaniu 3 nowych sal na przełomie grudnia i stycznia 2018 r. te dzieci
w pierwszej kolejności zostaną przyjęte do przedszkola. Gmina od września br. ma obowiązek przyjąć
wszystkie  3-latki  i  rodzicom  został  zaproponowany  dowóz  dzieci  do  już  istniejącego  przedszkola
w Wilkanowie. Większość rodziców stwierdziła, że dzieci są za małe na dowóz i zdecydowała się czekać
do  stycznia  na  przyjęcie  dzieci  do  przedszkola.  Powiedziała,  że  odbyło  się  spotkanie  z  rodzicami
uczniów  i  kadrą  pedagogiczną  Szkoły  Podstawowej  Nr  1,  z  udziałem  Pani  Dyrektor  Krystyny
Magierowskiej-Kaszy, w celu umożliwienia klasie VII korzystania z gabinetów fizyki i chemii w siedzibie
LO. Ustalono, że plan lekcji uczniów klasy VII i nauczycieli będzie tak ułożony, że całość lekcji danego
dnia będzie się odbywała na terenie Liceum Ogólnokształcącego, aby ani uczniowie ani nauczyciele nie
musieli się stale przemieszczać pomiędzy obiema szkołami.
Mieczysław Kamiński –  zapytał kto będzie odpowiedzialny teraz za Szkołę Podstawową Nr 1 skoro
odszedł Pan Longin Marzyński?
Burmistrz  – powiedziała,  że  zgodnie  z  ustaleniami  ze  stycznia  br.  to  kadra  pedagogiczna  Szkoły
Podstawowej  Nr  1  miała  wybrać  i  wskazać  spośród  siebie  osobę,  która  będzie  wicedyrektorem  w
Zespole Szkół Ogólnokształcących. Na dzień dzisiejszy został wybrany Pan Rafał Marek.
Dariusz Piotrowski – zapytał o spotkanie z Panem Paszkiewiczem.
Burmistrz –  odpowiedziała, że gmina przystąpiła do zmiany planu jako szczyt  Czarnej Góry.  Gmina
Stronie Śląskie  ma bardziej  zaawansowane prace.  Trasa spacerowa ścieżki  w chmurach będzie po
naszej stronie a wieża będzie zlokalizowana po stronie Gminy Stronie Śląskie. Drugie spotkanie odbyło
się z udziałem  przedstawicieli  Nadleśnictwa Lądek Zdrój,  którzy stwierdzili,  że jeżeli  wylesienia będą
tylko  na słupy  podpierające  wieżę,  czy  ścieżkę to  nie  powinno  być  żadnego  problemu.  Regionalna
Dyrekcja  Ochrony Środowiska  zapowiedziała,  że nie będzie  robiła  problemów i  zaproponowała,  aby
zaplanowana konstrukcja nie wystawała zbyt wysoko ponad korony drzew. Nowa koncepcja uwzględnia
prośbę RDOŚ.
Dariusz Piotrowski –  powiedział,  że jeżeli  ta  wieża powstanie  tzw.  sky walk  to jest  to  szansa dla
Bystrzycy i należy ją wykorzystać, pomimo tego, że to będzie na Czarnej Górze i  tłumy będą waliły na
Sienną  to  jesteśmy  w  stanie  to  wykorzystać  jeżeli  chodzi  o  promocję  i  o  turystykę.  Zapytał
o  porozumienie  dotyczące  budowy  przyłącza  energetycznego,  spotkanie  w  sprawie  możliwości
dofinansowania rozpoczęcia działalności gospodarczej i  wizytę studyjną w Parlamencie Europejskim.
Burmistrz  – odpowiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  firmę  Tauron  to  został  złożony  wniosek  i  jest  już
podpisana  umowa,  w  części  są  już  rozstrzygnięte  przetargi  jeżeli  chodzi  o  uzbrojenie  strefy
ekonomicznej.  Od dwóch lat trwają rozmowy z Tauronem, aby po wykonaniu tego i uzyskaniu 85 %
dofinansowania na czas trwania projektu Tauron przejął od gminy już wybudowane sieci nawet w czasie
trwania projektu, natomiast po czasie trwania projektu zapłacił  gminie 15% wartości inwestycji  z tego
względu,  że gmina jako udział  musi te środki  zainwestować.  Takie warunki  zostały  wynegocjowane,
wzajemne porozumienie jest już przygotowane i wkrótce nastąpi jego podpisanie. 
Powiedziała,  że  podczas  spotkania  z  zastępcą  Dyrektora  Powiatowego  Urzędu  Pracy  w  sprawie
możliwości dofinansowania rozpoczęcia działalności gospodarczej przez bezrobotnych dowiedziała się,
że  w obecnym  roku  w  Urzędzie  Pracy  jest  bardzo  dużo  pieniędzy  na  staże,  prace  interwencyjne
i  dofinansowanie rozpoczęcia działalności gospodarczej przez bezrobotnych wystarczy tylko, aby osoba
bezrobotna złożyła kompletny wniosek, który otrzyma pozytywną opinię.
Powiedziała, że  wizyta studyjna w Parlamencie Europejskim była zorganizowana przez europosła Pana
Bogdana  Zdrojewskiego  i  była  nagrodą  za  dość  dobre  pozyskiwanie  środków  z  funduszy

10



transgranicznych.  Oprócz  Burmistrza  w  wyjeździe  uczestniczyło  dwóch  mieszkańców  Bystrzycy
Kłodzkiej, członków Stowarzyszenia Przyjaciół Bystrzycy Kłodzkiej. 
Ad. 8. Zapytania radnych.  
Brak.

  Ad. 9.  Informacje Przewodniczącego Rady.
Przewodniczący Rady -  poinformował,  że w miesiącu lipcu sesji  nie będzie  a w miesiącu sierpniu
planowane są dwie sesje jedna planowa na dzień 25 sierpnia 2017 roku a druga nadzwyczajna w razie
potrzeby i powiedział, że do Rady Miejskiej wpłynęła następująca korespondencja:

 uroczyste zaproszenie od wójta Gminy Kaźmierz i Przewodniczącej Rady na uroczystą sesję,
która będzie miała miejsce w dn. 8-9.09.2017 r.,

 pismo Przychodni  Weterynaryjnej  z prośbą o sprzedaż działki  nr 135/2 z przeznaczeniem na
działalność usługowo-mieszkalną,

 pismo Sołectwa Pławnica w sprawie remontu drogi,
 pismo Stowarzyszenia Przyjaciół Bystrzycy Kłodzkiej o uznanie drzewa buk pospolity za pomnik

przyrody,
 informacja od Powiatowego Inspektora Sanitarnego wraz z oceną bezpieczeństwa sanitarnego

na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka.
Dariusz Piotrowski – zapytał czy Przewodniczący Rady odpowiada mieszkańcom na pisma i czy jest to
procedowane i w jaki sposób, czy te pisma idą na Komisje?
Przewodniczący Rady – powiedział, że wszystkie pisma są odczytywane na sesji.
Dariusz Piotrowski – zapytał czy mieszkaniec nie czuje się „opuszczony”, że zostawił pismo i nie ma
odpowiedzi.
Przewodniczący Rady – powiedział, że wszystkie pisma są przez niego dekretowane na posiedzenia
Komisji i że nie odpowiada na pisma indywidualnie.

Ad. 10.  Sprawy różne i wolne wnioski.
Dariusz Krzemiński – powiedział, że widział jak w innym mieście montują tzw. kosze do środka kanału,
co jest bardzo wygodne, gdyż raz w tygodniu wysypują piasek, który tam się nazbierał i jest po sprawie.
Jest to bardzo dobra metoda, gdyż u nas stale się zgłasza, że kanały są zatkane.
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział,  że  miał  zgłoszenie  od  kilku  osób,  ale  sam  tego  jeszcze  nie
sprawdził,  że strasznie „śmierdzą” kratki ściekowe na ul. Słowackiego i powiedział, że nie wie co się
dzieje, że wydobywa się z nich taki odór.
Mieczysław Kamiński – zapytał czy coś wiadomo z wieżą na Śnieżniku, czy są jakieś działania w tym
kierunku Gminy Stronie Śląskie?
Burmistrz – odpowiedziała,  że temat  jest  cały  czas aktualny.  Wniosek jest  aktualnie  rozpatrywany,
otrzymał  pozytywną  opinię  i  jest  szansa,  że  Gmina  Stronie  Śląskie  w  tym  roku  podpisze  umowę
a w przyszłym roku być może ruszy już budowa.  Powiedziała,  że należy pamiętać,  że jest  to teren
Śnieżnickiego Parku Krajobrazowego a budowa w związku z tym może być tylko od lipca do końca
września,  gdyż  wchodzi  tutaj  ochrona  siedlisk  przyrodniczych.  Wiele  rzeczy  będzie  dowożonych
wyłącznie helikopterem, albo jeżeli będzie zgoda to od strony czeskiej będzie możliwy transport.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że 8 lipca br. Zarząd Osiedla Nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej z MGOK
organizuje  IV zawody skaterów,  które odbędą się  na Skate Parku w Bystrzycy  Kłodzkiej,  natomiast
12 sierpnia br. odbędą się ogólnopolskie zawody Workout session również organizowane przez Zarząd
Osiedla Nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej i MGOK. Radny zaprosił wszystkich bardzo serdecznie do udziału
w zawodach.
Jan Krawczyk – zapytał, czy są jakieś wieści na temat drogi ul. Świerczewskiego, gdyż jest zapadnięta
w  dwóch  miejscach  i  nastąpiło  to  ok.  dwóch  tygodni  temu.  Pierwsza  wielka  dziura  jest  przy
ul. Świerczewskiego 5 a następna przy ul. Świerczewskiego 38-40. Pracownicy ZWIK-u zasypali dziury
doraźnie, ale przy opadach znów będzie to samo, gdyż to jest jakieś „podmycie”.
Burmistrz – odpowiedziała, że Pan Julian Drożdż miał rozeznać sprawę i ewentualnie zlecić naprawę
fachowcom.
Dariusz Piotrowski – zapytał czy w związku z tą dziurą nie było tam wypadku motocyklisty, gdyż tak
słyszał?
Jan Krawczyk – odpowiedział, że nie.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że przypomina się z tematem billboardów.
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział,  że  wczoraj  oglądał  działkę,  którą  chciano  wydzierżawić
i potwierdził,  że faktycznie znajdują się na niej reklamy gminy i podkreślił,  że decyzje zawsze trzeba
podejmować z głową, gdyż tam jest reklama Muzeum Filumenistycznego, reklama gminy i jeszcze jedna
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reklama i w momencie, gdyby się ten teren wydzierżawiło te reklamy trzeba by było zlikwidować.
Burmistrz  – powiedziała,  że  po   spotkaniu  z  komisją  likwidacyjną  i  informatykiem oraz  ponownym
przeanalizowaniu  sprawy  i  cen,  za  jakie  można  tego  typu  laptopy  kupić,  zmieni  zarządzenie,  aby
zainteresowani radni mogli odkupić użytkowane przez siebie laptopy za cenę 400 zł. Powiedziała, że
osoba,  która  nie  zechce  odkupić  laptopa  musi  go  zwrócić  i  wówczas  otrzyma  nowy  laptop.
Poinformowała, aby się nie obawiać, gdyż informatyk usunie wszystkie dane ze zwróconego laptopa na
stałe.

Ad. 11.  Zamknięcie obrad.   
Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  i  braku  złożonych  na  piśmie  sekretarzowi  sesji  wniosków
Przewodniczący Rady podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny
udział  i  zamknął obrady czterdziestej  drugiej  sesji  Rady Miejskiej  VII  kadencji  w Bystrzycy Kłodzkiej
o godz. 10 24.
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